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Teema: Komisjoni soovitused avaliku riigipõhise aruandluse kohta

Pärast Panama dokumentide paljastusi 2016. aastal avaldas parlament algatusraporti, milles nõudis 
finantsläbipaistvuse tagamist ja seadusandlikku ettepanekut avaliku riigipõhise aruandluse kohta. 
Tulemuseks oli Euroopa Parlamendi ja nõukogu 24. novembri 2021. aasta direktiiv (EL) 2021/2101, 
millega muudetakse direktiivi 2013/34/EL seoses tulumaksualase teabe avalikustamisega teatavate 
äriühingute ja filiaalide poolt. See avaldati Euroopa Liidu Teatajas 1. detsembril 2021. Eelmisel kuul 
möödus selle direktiivi liikmesriikide õigusse ülevõtmise tähtaeg. 29. juunil 2023 ilmnes 
meediakajastustest, et komisjon oli ennetavalt pöördunud liikmesriikide poole teabekirjaga, milles 
palus neil hoiduda läbipaistvusnõuete veelgi rangemaks muutmisest, mida ta nimetas 
ülereguleerimiseks. Parlament mõistab, et parema õigusloome suunised on üleskutse hoiduda 
põhjendamatust ülereguleerimisest (st ülevõtmismeetmetest, mis lähevad direktiivi nõuetest 
kaugemale). Kuid otsusel selle kohta, mis on ülereguleerimine, on poliitiline mõju, ja praegusel juhul 
mõjutab see sätteid, mida kaasseadusandjad on juba arutanud. Lisaks võib see olla vastuolus 
institutsioonidevahelises parema õigusloome kokkuleppes sätestatud läbipaistvuse ja hea koostöö 
põhimõtetega.

1. Kui sageli kasutab komisjon ülereguleerimist käsitlevaid teabekirju ja millise sisemenetluse alusel 
kiidetakse heaks otsus selle kohta, mis on ülereguleerimine?

2. Mis tingis otsuse väljastada teabekiri ülereguleerimise kohta?

3. Kas mõni sidusrühm võttis selles küsimuses komisjoniga ühendust? Kui jah, siis miks ei 
teavitatud parlamenti, kuigi neil soovitustel on poliitiline mõju ja neis käsitletakse küsimusi, mis 
olid kaasseadusandjate läbirääkimiste keskmes?

4. Mil määral kahjustaks madalama künnise lubamine või täiendava teabe lisamine võrdseid 
võimalusi või mõjutaks siseturgu, arvestades, et see ei mõjutaks teavet, mida nõutakse väga 
suurtelt hargmaistelt ettevõtjatelt (aastakäibe künnis 750 miljonit eurot)?
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